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PROTOKÓŁ NR XLIV/23 

Sesji Rady Gminy Gródek z dnia 17 lutego 2023 r. 

Obradom Sesji, które rozpoczęły się o godzinie 1400 w sali Gminnego Centrum Kultury w Gródku, 

przewodniczył Wieczysław Gościk – Przewodniczący Rady Gminy Gródek. Protokołowała Katarzyna 

Anchimowicz – podinspektor w Referacie Organizacyjnym w Urzędzie Gminy Gródek. 

Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych, w obradach 

uczestniczy 15 radnych, co zapewnia regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Radni obecni na obradach XLIV Sesji Rady Gminy podczas stwierdzania quorum: 

1. Radny Marek Antonowicz, 

2. Radny Grzegorz Borkowski, 

3. Radny Janusz Michał Cimochowicz, 

4. Radna Alina Gościk, 

5. Radny Wieczysław Gościk, 

6. Radny Jerzy Gryc, 

7. Radna Grażyna Kubiak, 

8. Radna Iwona Kalinowska 

9. Radna Anna Kulesza 

10. Radny Mirosław Nos, 

11. Radna Anna Petelska, 

12. Radna Dorota Popławska, 

13. Radna Małgorzata Popławska, 

14. Radna Monika Ratyńska, 

15. Radny Wysocki Andrzej. 

(Listy obecności radnych i zaproszonych gości stanowią kolejno załącznik Nr 2 i 3 do niniejszego protokołu) 

Ad. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad został przesłany radnym wraz z materiałami 

na dzisiejsze obrady.  

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2023 r.  

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego  

o nazwie Komunalny Zakład Budżetowy w Gródku. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Gródku. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia statutu samorządowej jednostki budżetowej 

pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników 

w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu nieczystości ciekłych. 

8. Zamknięcie obrad. 

(Projekt porządku obrad stanowi Załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu) 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy są jakieś pytania bądź uwagi do proponowanego porządku 

obrad XLIV sesji Rady Gminy. 
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Głosowało 14 radnych: 

za - 14,  

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0., 

nieoddany głos - 1. 

W oparciu o wyniki przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, iż porządek 

obrad XLIV sesji Rady Gminy został przyjęty oraz że punkty 1 i 2 porządku obrad zostały zrealizowane. 

Ad. 3 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Gródek na 2023 r., radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do 

Skarbnika Gminy o omówienie projektu uchwały. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że część zmian, dotyczy realizacji zadań bieżących, 

natomiast generalnie w tych zmianach chodzi o to, żeby zabezpieczyć środki na 2 zadania inwestycyjne tj. 

modernizację sieci wodociągowej w miejscowości Bobrowniki i modernizację oświetlenia ulicznego 

w gminie Gródek. Odnośnie modernizacji oświetlenia ulicznego, w pierwszej wersji zabezpieczyliśmy środki 

w wysokości 40 000 zł, natomiast w trakcie realizacji dokumentacji wymaganej i poznania warunków 

ubiegania się o te środki, okazało się, że potrzebna są między innymi inwentaryzacja, studium wykonalności, 

projekt techniczny i inne dokumenty które pozwolą nam złożyć taki wniosek. W przypadku otrzymania 

środków na cel modernizacji oświetlenia w naszej gminie, koszty związane z tą dokumentacją, raczej na 

pewno, będą kosztami kwalifikowanymi. To oznacza, że w przypadku otrzymania 80% dofinansowania na 

realizację tego zadania, również ta dokumentacja, w takiej proporcji zostanie uwzględniona przy 

dofinansowaniu. Na chwilę obecną, żeby ubiegać się o środki, musimy spełniać wymogi i posiadać pełną 

dokumentację. Odnośnie 2 inwestycji – modernizacji sieci wodociągowej w miejscowości Bobrowniki, 

kierownik Komunalnego Zakładu Budżetowego wystąpił z prośbą o udzielenie dotacji celowej w kwocie 20 

048,80 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie zadania pn. "Modernizacja sieci wodociągowej w 

miejscowości Bobrowniki". Okazało się, że wodociąg graniczy z infrastrukturą techniczną przejścia 

granicznego. I tam wiadomo, odbywały się różne prace budowlane, które naruszyły, tj. rozszczelniły układ 

wodociągowy na tym odcinku. Należy teraz to wszystko naprawić. Kierownik poinformował, że w wyniku 

zapytania ofertowego, wybrano firmę Tibia, która wykona prace, żeby dalej tych strat w postaci utraty wody, 

nie było. 

Radny Jerzy Gryc zapytał, czy mając ludzi i koparkę nie można wykonać tych prac we własnym 

zakresie? 

Kierownik Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku Mirosław Gryko odpowiedział, 

że być może na pozór wydaje się, że jest to prosta sprawa. Wodociąg gminny przechodzi przez część przejścia 

granicznego. W tej chwili na tej rurze wybetonowane zostały jakieś cokoły, na których zamontowane są 

urządzenia fotokomórek i urządzenia, które ważą czy mierzą wjeżdżające pojazdy. Nie ma takiej możliwości, 

żeby tam koparką cokolwiek zrobić. Z uwagi na to, że tam jest tak dużo różnych kabli i przewodów, tylko  

i wyłącznie w grę wchodzi praca ręczna. 

Radna Monika Ratyńska, powiedziała, że jeżeli doszło do takiej sytuacji z powodu pewnych prac 

budowlanych, to może powinien to opłacić ten, kto naruszył ten wodociąg. Dlaczego gmina Gródek ma 

ponosić koszty niekompetencji budowlanej firmy, która coś tam budowała. 

Kierownik Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku Mirosław Gryko powiedział, że prace  

w tym miejscu były prowadzone około 5-6 lat temu i w tym momencie już tego nie stwierdzimy, kto zawinił. 

Na wskutek drgań, ponieważ tam przejeżdża bardzo dużo samochodów, dochodzi tam do tego, że grunt 

cały czas pracuje. Teraz jest taka konieczność, żeby usprawnić to wszystko. Należy zamontować zasuwy 

z jednej strony, żeby można było odciąć wodę i zlokalizować, gdzie awaria powstaje. W przypadku gruntu, 
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woda gdzieś w granicach 10 dni wybija na zewnątrz i to widać, natomiast w przypadku asfaltu, niestety 

nie. Ta sprawa ciągnie się bardzo długo i mieszkańcy są narażeni na brak wody. Mając dwóch ludzi do 

pracy, bez firmy specjalistycznej nie ma szans, aby to wykonać. 

Radna Grażyna Kubiak zapytała o punkt 2 do uzasadnienia projektu przedmiotowej uchwały. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że dotyczy to 3 miejscowości: Gródek, Waliły-Stacja 

i Zarzeczany. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę 

w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2023 r. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 15, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmian w 

budżecie Gminy Gródek na 2023 r., została podjęta. 

(Uchwała Nr XLIV/387/23 Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2023 r., stanowi załącznik Nr 4 do 

niniejszego protokołu) 

Ad. 4 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie likwidacji samorządowego 

zakładu budżetowego o nazwie Komunalny Zakład Budżetowy w Gródku, radni otrzymali wraz  

z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się Wójta Gminy o omówienie projektu 

uchwały. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza omówił projekt uchwały. Komunalny Zakład Budżetowy w Gródku 

jest samorządowym zakładem budżetowym Gminy Gródek. Zgodnie z art. 15 ust. 1 ustawy z dnia z dnia 27 

sierpnia 2009 r. o finansach publicznych zakład budżetowy odpłatnie wykonuje przypisane mu zadania, 

pokrywając koszty swojej działalności z przychodów własnych, a dotacje dla zakładu budżetowego nie mogą 

przekroczyć 50% kosztów jego działalności, z wyłączeniem dotacji inwestycyjnych (art. 15 ust. 6 ustawy). 

Ubiegłoroczny wzrost cen towarów i usług spowodował drastyczne zwiększenie kosztów funkcjonowania 

Zakładu przy jednoczesnym braku możliwości sfinansowania ich przychodami własnymi. Niemożliwe było 

np. zwiększenie przychodów z tytułu świadczenia usług w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków, pomimo wzrostu kosztów związanych z realizacją tego zadania, 

bowiem usługi te świadczone są zgodnie z zatwierdzonymi taryfami, które obowiązują do czerwca 2024 r. 

Spowodowało to zadłużenie Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku. Zgodnie z obowiązującymi 

przepisami ustawy o finansach publicznych Gmina nie mogła w 2022 r. przekazać Komunalnemu Zakładowi 

Budżetowemu dodatkowej dotacji na sfinansowanie powstałych zobowiązań. W związku z ciążącym na 

Gminie ustawowym obowiązkiem zaspokajania zbiorowych potrzeb wspólnoty w tym między innymi w 

zakresie zaopatrzenia ludności w wodę oraz odprowadzanie ścieków, a także zarządzania mieszkaniowym 

zasobem gminy, sposobem na wyjście z zaistniałej sytuacji jest likwidacja Komunalnego Zakładu 

Budżetowego w Gródku. Zakład o takim statusie jak teraz nie ma możliwości zarabiania. Budżet nie 

powinien mieć salda ujemnego. Jeżeli brakuje pieniędzy, powstają zobowiązania. Gmina nie może w danym 

roku budżetowym, sfinansować powstałe problemy Komunalnego Zakładu Budżetowego. I to jest główny 

problem.  

Radna prawny Wojciech Srocki wskazał, że na dzień dzisiejszy, przed zamknięciem ksiąg, 

przybliżony dług KZB wynosi 138 000 zł, natomiast wierzytelności to 78 000 zł więc 60 000 jest zadłużenia. 

Najważniejsza rzecz: zakład budżetowy został tak skonstruowany w ustawie o finansach publicznych, że on 

ma się samofinansować. Nawiązując do tego co powiedział Pan Wójt, w związku z niemożliwością 

podniesienia cen stawek za dostawę wody i odbiór ścieków i inne kwestie ekonomiczne, sensownym jest 
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zamknięcie tego zakładu, bo my nie możemy tego zakładu w żaden sposób wspierać. Idea prawna zakładu 

budżetowego polega na tym, że on się samofinansuje, świadcząc usługi komercyjne, natomiast jednostka 

budżetowa działa na podstawie planu, który jest częścią niejako budżetu gminy i możemy w każdym 

momencie finansować działalność takiej jednostki, natomiast też trzeba wskazać, że jednostka również może 

prowadzić działalność komercyjną. Jest taka różnica. Rzeczywiście jest to ogólny trend, w związku z niejako 

zamrożeniem stawek przez regulatora, czyli Wody Polskie, jeżeli chodzi o stawki odbioru nieczystości, czyli 

kanalizacji i dostarczania wody. Wody Polskie nie pozwalają podnosić tych stawek ze względów 

politycznych. Dlatego też te zakłady nie mają racji bytu w tym momencie. Uzasadnionym byłoby podjęcie 

uchwały w przedmiocie likwidacji KZB. Co do kwestii pracowniczych, wszyscy pracownicy zakładu 

budżetowego na zasadzie wyrażonej w art. 231 Kodeksu Pracy, przejdą do nowotworzonej instytucji. 

Uchwała o likwidacji została skonsultowana ze związkami zawodowymi, nawet z wszystkimi możliwymi 

reprezentatywnymi w rozumieniu ustawy o Radzie Dialogu Społecznego, pomimo tego, że żaden 

z pracowników KZB nie jest członkiem żadnej organizacji związkowej i na terenie KZB nie istniała i nie 

istnieje żadna organizacja związkowa, ale taki jest wymóg, wynikający z ustawy o związkach zawodowych. 

Radny Jerzy Gryc powiedział, że jesteśmy tu od 2018 roku i przy każdej zmianie w budżecie mam 

taką tabelkę - plan przychodów i kosztów Samorządowego Zakładu Budżetowego. I w tej tabelce od 5 lat 

już stan środków obrotowych na koniec roku jest z minusem. Początek 2022 r.: - 67 000 zł, a na koniec roku: 

- 57 000 zł. Kto ten dług teraz spłaci? W protokole pokontrolnym Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Białymstoku z 15 listopada 2011 roku już są wykazane zaległości, nieterminowe opłacanie zakładu 

energetycznego, podatków i inne. Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku sugeruje Panu 

Wójtowi, że Komunalny Zakład Budżetowy znajduje się w trudnej sytuacji finansowej, co przejawia się w 

szczególności permanentnymi problemami w terminowym regulowaniu zobowiązań, w tym wobec urzędu 

gminy. Także problem się ciągnie od jakiegoś czasu. W tym protokole napisano, cytuję: "Należy jednak 

wskazać, że zapewnienie zakładowi możliwości gromadzenia przychodów w rozmiarze zapewniającym 

pokrycie kosztów działalności nie powinno być uzależnienie wyłącznie od przyznania dotacji przedmiotowej 

przez radę gminy. Czym będzie się różnił ten nowy zakład od tego starego?  

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że Komunalny Zakład Budżetowy w dotychczasowej 

postaci funkcjonował tak jak wiemy od dawna. I wiadomo, tak samo jak w budżecie gminy, powstają i 

zobowiązania, i zadłużenia. Były lata lepsze i gorsze. Natomiast Regionalna Izba Obrachunkowa, siłą rzeczy 

wskazywała pewne sytuacje, które być może nie powinny wystąpić, a wystąpiły. My nie mamy prawa dawać 

dotacji dla Komunalnego Zakładu Budżetowego, inne niż są dopuszczalne. Dopłacamy właściwie nie  

do Komunalnego Zakładu, tylko na przykład do 1 m za ścieki. Wcześniej dopłacaliśmy do ciepła. Niektóre 

gminy nie stosują tego. My jednak dopłacaliśmy, ponieważ wychodziliśmy z założenia, że taką dotację 

udzielając dla Komunalnego Zakładu Budżetowego, obniżamy stawkę jaką płaci mieszkaniec.  

Sekretarz Gminy Roman Tadeusz Łoziński powiedział, że w przypadku utworzenia jednostki 

budżetowej, to będzie się działo na zasadzie takiej, że nowa jednostka będzie określała plan finansowy, który 

będzie ustalany, zatwierdzany, a następnie z budżetu gminy będą przekazywane środki. Jeżeli by się okazało 

w ciągu roku, że są jakieś wydatki, które nagle powstały, to wtedy Gmina będzie mogła udzielić 

odpowiednich środków. Na Gminie ciążą obowiązki, chociażby realizacji zadań związanych 

z dostawą wody i odprowadzania ścieków, czy też kwestie związane z zarządzaniem zasobem komunalnym. 

Te zadania prowadziłaby nowa jednostka budżetowa. Natomiast nie będzie zajmowała kwestiami 

związanymi z utrzymaniem dróg załóżmy, bo trzeba patrzeć realnie. na zasoby kadrowe i potencjał 

techniczny, jakim dysponuje ta jednostka. 

Radna Monika Ratyńska zapytała czy budżet nowego zakładu będzie zawarty w budżecie Gminy? 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że budżet nowego zakładu będzie w oddzielnym planie 

finansowym. 

Radna Monika Ratyńska powiedziała, że tak naprawdę, stara forma dla gminy była bardzo 

korzystna, bo gmina nic nie musiała robić. To pan kierownik się borykał ze wszystkim. I to gminie było na 
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korzyść, bo gmina nie musiała się dokładać. Dopłaty do ścieków i do wody to są dopłaty dla mieszkańców, 

a nie dla KZB. Więc one są, owszem, ale to nie miało jakiegoś większego znaczenia dla KZB. KZB działało 

w zakresie finansowym jaki miało i jedyne dotacje jakie otrzymywał zakład to były dotacje przedmiotowe, 

na określone zadania. Nie mogły to być dotacje na działalność podstawową. Poprzednie rozwiązanie dzisiaj 

byłoby wciąż korzystne, gdyby nie fakt zadłużenia. Dzisiaj po prostu doszło do takiej sytuacji, że już nie 

ma innego wyjścia. To, co pan radny Jerzy Gryc czytał, to w 2011 roku były jakieś drobne rzeczy, które w 

ogóle nie mają znaczenia, w ogólnym rozrachunku. Natomiast dzisiaj już tego nie można zostawić samemu 

sobie. 

Radny Grzegorz Borkowski powiedział, że jeżeli chodzi o przekształcenie Komunalnego Zakładu 

Budżetowego, doszliśmy właśnie już do takiej sytuacji, że musimy to zrobić i jest to najrozsądniejsza 

decyzja, którą mam nadzieję, że dzisiaj podejmiemy. Nie ma tutaj się co pastwić i wyciągać rzeczy sprzed 

iluś tam lat, bo one naprawdę nie mają znaczenia. Likwidacja KZB w starej formie spowoduje to, że 

pracownicy otrzymają wynagrodzenia, że będzie możliwość zapłacenia różnych zobowiązań. I to jest 

najważniejsze. Panie Kierowniku chciałbym tu za tyle lat pracy Panu podziękować, bo naprawdę świetnie 

Pan to prowadził i był Pan na każdy telefon, jak coś trzeba było naprawić i pomóc. Mieszkańcy są naprawdę 

Panu wdzięczni. 

Radny Jerzy Gryc powiedział, że mówiliśmy o zadłużeniach i zaległościach. Chodzi przede 

wszystkim o wspólnoty mieszkaniowe. Nie wpłynęła na ich konto ani złotówka. Z tego co widzę czytając 

statut, to mieszkańcy, najemcy lokali komunalnych gminnych, będą dalej wpłacać na konto tego nowego 

zakładu. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że tak jak ciągle zadawane były pytania, ile gmina dopłaca 

do prowadzenia tego Komunalnego Zakładu Budżetowego, to oprócz, jak powiedziałem, do ścieków czy do 

ciepła, co służyło mieszkańcom, nie dopłacamy. Teraz uregulujemy za te wspólnotowe sprawy. Jestem  

w kontakcie z panem prezesem wspólnoty. 

Radny Mirosław Nos zwrócił się do Kierownika Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku o 

to, jakie wdrożył u siebie w zakładzie oszczędności, aby to wszystko jakoś poskładać. 

Kierownik Komunalnego Zakładu Budżetowego w Gródku Mirosław Gryko powiedział, że takie 

działania cały czas są prowadzone, w takim kierunku, aby możliwie zrobić wszystko za jak najniższe 

pieniądze. Nie możemy za wiele dorobić, poprzez świadczenie usług z racji tej, że my na rynku jesteśmy 

mało konkurencyjni. Swoje stawki ustalamy bez pozycji zysk. I one są stałe, funkcjonują przez cały rok, bez 

względu na sezonowość. Inne podmioty gospodarcze są bardzo elastyczne i mogą sobie te ceny kształtować 

w dowolny sposób. W naszym przypadku tego nie ma. Mamy niestety też bardzo uszczuploną załogę.  

W ubiegłym roku odeszło od nas 4 pracowników fizycznych i 1 biurowy. Dlatego nie możemy nawet chcąc, 

świadczyć na zewnątrz jakiekolwiek usługi. Jesteśmy powołani do tego, żeby świadczyć usługi w pierwszej 

kolejności na rzecz gminy i zaspokajać potrzeby z tym związane. Musimy cały czas być w gotowości,  

bo awarie nie sygnalizują nam, kiedy będą. 

Radna Grażyna Kubiak zapytała czy obecni pracownicy po likwidacji KZB otrzymają odprawy. 

Radca prawny Wojciech Srocki odpowiedział, że w kodeksie pracy istnieje taka konstrukcja, 

że pracodawca za zgodą pracownika, w przypadku właśnie przekształcenia podmiotowego, pracownicy 

likwidowanego pracodawcy stają się automatycznie z mocy prawa pracownikami nowego pracodawcy i jest 

im gwarantowana ta ciągłość zatrudnienia. Z Kodeksu Pracy wynika też to, że nowy pracodawca musi ich 

przez 12 miesięcy utrzymać na tym samym poziomie i na tym samym poziomie wynagrodzeń. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę  

w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Komunalny Zakład Budżetowy  

w Gródku. 
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Głosowało 15 radnych:  

za – 12, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 3. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie likwidacji 

samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Komunalny Zakład Budżetowy w Gródku, została podjęta. 

(Uchwała Nr XLIV/388/23 Rady Gminy w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Komunalny Zakład 

Budżetowy w Gródku., stanowi załącznik Nr 5 do niniejszego protokołu) 

Ad. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie utworzenia jednostki 

budżetowej o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku radni otrzymali wraz z zaproszeniem na 

dzisiejsze posiedzenie. Następnie stwierdził, iż kwestie proceduralne zostały już wyjaśnione, czy ssą jakieś 

pytania? 

Radny Jerzy Gryc zapytał o to kto będzie rozliczał nowy zakład oraz o to czy zakład będzie miał 

roczny plan finansowy. Nie będę się już powtarzał, ale dla mnie to tylko nazwa się zmieni. 

Radca prawny Wojciech Srocki powiedział, że nie zmieni się nazwa, a forma. To tak jakby pan radny 

działał w formie jednoosobowej działalności gospodarczej, a później przekształciłby się w spółkę z o. o., 

gdzie są zupełnie zasady inne rachunkowości. Zakład budżetowy jest jednostką sektora finansów 

publicznych, która musi się samofinansować, czyli finansuje się ze swojego zysku. W dzisiejszych realiach 

ekonomicznych KZB nie jest konkurencyjny dla innych, mniejszych podmiotów. Sensowną jest zmiana  

w jednostkę budżetową, która będzie mogła też zarabiać pieniądze i odprowadzać je do budżetu gminy  

oraz wykonywać zadania własne gminy, czyli to, co do tej pory robiła. Gminną jednostkę budżetową w plan 

podobnie jak szkołę, bibliotekę, wyposaża organ prowadzący. Tu organem prowadzącym będzie gmina.  

To Państwo, Panie i Panowie Radni przyjmując budżet będziecie też przyjmowali, to co gmina odda w plan 

finansowy danej jednostki. Z punktu widzenia Państwa jako radnych, łatwiej będzie kontrolować jednostkę 

niż zakład, bo plan finansowy zakładu był zupełnie niezależny od budżetu Gminy. Teraz to się zmieni.  

Radny Mirosław Nos zapytał kto będzie prowadził księgowość nowego zakładu. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza odpowiedział, że księgowość będzie prowadzona w ramach tej 

nowoutworzonej jednostki, pod naszym nadzorem. 

Wobec braku dalszych pytań i uwag Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę  

w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 11, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 4. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie utworzenia 

jednostki budżetowej o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku, została podjęta. 

(Uchwała Nr XLIV/389/23 Rady Gminy w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Gródku., stanowi załącznik Nr 6 do niniejszego protokołu) 
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Ad. 6 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie uchwalenia statutu 

samorządowej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku, radni otrzymali 

wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się do radnych z pytaniem czy mają jakieś 

pytania bądź uwagi. 

Radny Jerzy Gryc powiedział, że w odniesieniu do statutu, brakuje kilku kwestii m.in. utrzymania 

czystości w gminie, utrzymania dróg. Następnie zapytał kto będzie zastępował kierownika w razie jego 

nieobecności.  

Radca prawny Wojciech Srocki odpowiedział, że kwestie zastępstwa kierownika zostaną ustalone 

w regulaminie wewnętrznym ZGK. Takie kwestie nie są regulowane w statucie. 

Wójt Gminy Wiesław Kulesza powiedział, że kwestie podstawowe, które faktycznie były 

prowadzone w formie dotychczasowej są ujęte. Głównymi zadaniami: gospodarka wodno-ściekowa  

i gospodarka komunalna. 

Kierownik Referatu Monika Kazberuk powiedziała, że sprawy z zakresu utrzymania czystości  

i porządku w gminie są prowadzone w urzędzie, w Referacie Gospodarki Przestrzennej. Kwestie dróg 

prowadzi Referat Inwestycyjny i Gospodarki Komunalnej. Jeżeli są potrzeby wykonania pewnych 

czynności, to weryfikujemy w jaki sposób to zrobić.Czy mamy swojego pracownika w Urzędzie, czy 

musimy zlecieć usługę na zewnątrz. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie uchwalenia statutu 

samorządowej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 9, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 4, 

nieoddany głos – 2. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie uchwalenia 

statutu samorządowej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład Gospodarki Komunalnej w Gródku, została 

podjęta. 

(Uchwała Nr XLIV/390/23 Rady Gminy w sprawie uchwalenia statutu samorządowej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Gródku., stanowi załącznik Nr 7 do niniejszego protokołu) 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały w sprawie w sprawie ustalenia górnych 

stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych, radni otrzymali wraz z zaproszeniem na dzisiejsze posiedzenie. Następnie zwrócił się 

do Radnych, czy mają jakieś pytania bądź uwagi. 

Inspektor Urszula Wołosewicz wskazała, iż zgodnie z ustawą o zmianie ustawy Prawo Wodne 

oraz niektórych innych ustaw, wyszły teraz takie wymogi, aby w uchwale wyznaczyć górne stawki 

za odbiór osadów ściekowych z osadników w instalacjach w przydomowych oczyszczalni ścieków. Jeżeli 

chodzi o pozostałe stawki, pozostają bez zmian. Kalkulując tę stawkę wzięłam pod uwagę kwotę jaka 

funkcjonuje w mieście Białystok. Oni biorą 200 zł za metr sześcienny wywozu osadów. Zrobiłam rozeznanie 

wśród firm i na przykład firma MPO, która u nas będzie mogła świadczyć takie usługi to liczy sobie również 

za kilometr przebytej trasy. Powyżej 10 km od granic miasta doliczają za kilometr 5,40 zł. Kalkulując, 

wzięłam pod uwagę długość trasy do Zubrów, czyli tak jakby najdalej wysunięty punkt razy 2, co dało 
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dodatkową kwotę do tych 200 zł, czyli za przejazd, co dało kwotę: 610 zł 40 gr - 611 zł za 1 m3. To jest górna 

stawka. Być może firmy będą realizowały usługę za mniejsze kwoty.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie jawne uchwałę w sprawie ustalenia górnych stawek 

opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych. 

Głosowało 15 radnych:  

za – 14, 

przeciw – 0, 

wstrzymujących się – 0, 

nieoddany głos - 1. 

W oparciu o wyniki głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie ustalenia 

górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników 

bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków i transportu 

nieczystości ciekłych, została podjęta. 

(Uchwała Nr XLIV/391/23 Rady Gminy w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni ścieków 

i transportu nieczystości ciekłych., stanowi załącznik Nr 8 do niniejszego protokołu) 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady oznajmił, że porządek obrad XLIV Sesji Rady Gminy został zrealizowany. 

Wobec wyczerpania porządku obrad podziękował radnym oraz wszystkim uczestnikom sesji,  

a następnie zamknął obrady stwierdzając „Zamykam obrady XLIV Sesji Rady Gminy Gródek”. 

Integralną część protokołu stanowią załączniki wymienione poniżej: 

1. Projekt porządku obrad; 

2. Lista obecności radnych; 

3. Lista obecności zaproszonych gości; 

4. Uchwała Nr XLIV/387/23 Rady Gminy w sprawie zmian w budżecie Gminy Gródek na 2023 r. 

5. Uchwała Nr XLIV/388/23 Rady Gminy w sprawie likwidacji samorządowego zakładu budżetowego o nazwie Komunalny 

Zakład Budżetowy w Gródku; 

6. Uchwała Nr XLIV/389/23 Rady Gminy w sprawie utworzenia jednostki budżetowej o nazwie Zakład Gospodarki Komunalnej 

w Gródku; 

7. Uchwała Nr XLIV/390/23 Rady Gminy w sprawie uchwalenia statutu samorządowej jednostki budżetowej pod nazwą Zakład 

Gospodarki Komunalnej w Gródku; 

8. Uchwała Nr XLIV/391/23 Rady Gminy w sprawie ustalenia górnych stawek opłat za usługi w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych lub osadników w instalacjach przydomowych oczyszczalni 

ścieków i transportu nieczystości ciekłych; 

9. Imienny wykaz głosowań przez radnych; 

10. Potwierdzenie odbioru materiałów na XLIV Sesję Rady Gminę Gródek; 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

                Przewodniczący Rady 

   Wieczysław Gościk            

                 Protokołowała   

podinspektor Katarzyna Anchimowicz 


